
Z á p i s  
z 9. zasedání Akademického senátu UHK dne 16. listopadu 2005 

 
Přítomni:  
Ing. Radocha, Mgr. Lounek, Ing. Čech, Ing. Dittrichová, Dr. Kühnová, Mgr. Málek,                
dr. Brandejs, Mgr. Luština, dr. Joukl, dr. Musilová, P. Flaisigová, S. Nechvílová, R. Šimek,  
R. Kravčík, J. Kubíček, P. Vránková, K. Levínská, J. Omámik, J. Mervart, L. Zilvarová 
 
Omluveni: 
R. Kysilková, Ing. Feltl, Dr. Chrzová, Ing. Bartoš  
 
Hosté: 
prof. Vybíral, ing. Klik, Mgr. Tikovský, doc. Jehlička, doc. Gavalcová, J. Němeček, P. Čejka, 
R. J. Štěchovský, A. Kádek              
 
 
Předseda akademického senátu Ing. Radocha zahájil deváté zasedání Akademického senátu 
Univerzity Hradec Králové.  
 
Program: 
 

1. Kooptace nových členů AS UHK, volba místopředsedy za FHS 
2. Volba místopředsedy za studentskou komoru AS UHK za rezignující Renatu 

Kysilkovou 
3. Zpráva z uplynulého období RVŠ (doc. Gavalcová) 
4. Volby do RVŠ (ing. Čech) 
5. Petice  
6. Různé 

 
Z důvodu nepřítomnosti hlasovací urny na začátku zasedání byl sled bodů programu 
pozměněn.  
 
Ing. Radocha před prvním bodem jednání přivítal a představil nové členy akademického 
senátu, kteří budou zastupovat Fakultu humanitních studií UHK. 
 
Za Akademickou komoru Fakulty humanitních studií UHK jsou následující zástupci: 
PhDr. Čestmír Brandejs, CSc. - Historický ústav 
PhDr. Miroslav Joukl, PhD. - Ústav filosofie, politických a společenských věd 
Mgr. Ladislav Luština - Ústav filosofie, politických a společenských věd 
PhDr. Dana Musilová, CSc. - Historický ústav 
 

Za Studentskou komoru Fakulty humanitních studií UHK jsou následující zástupci: 
Kristýna Levínská 
Jan Mervart 
Jan Omámik 
Pavla Vránková 
 
l. Zpráva z uplynulého období RVŠ (doc. Gavalcová) 
Doc. Gavalcová - členka předsednictva Rady vysokých škol seznámila přítomné s činností 
RVŠ. Veškeré informace o činnosti rady lze získat na internetových stránkách 
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www.radavs.cz. Rada pracuje ve čtrnácti komisích. Doc. Gavalcová je členkou pracovní 
komise pro vnější a zahraniční styky. Rada vysokých škol vypracovala Bilanční zprávu, která 
je volně přístupná na webové stránce RVŠ.  
 
2. Petice  
 
Ing. Radocha - všem členům akademického senátu byla zaslána e-mailem petice „Hrozba  
                         omezení samosprávy akademických obcí“ 
                       - souhlasí AS UHK s vyjádřením souhlasu nad touto peticí? 
 
Diskuse: Nad tématem, zda vyjádření souhlasu s peticí diskutovali ing. Radocha,                      

dr. Brandejs, Mgr. Lounek, J. Kubíček, V. Langer. 
 
Závěr: Přítomní členové akademického senátu UHK souhlasí s vyjádřením podpory petice.  
 
3. Kooptace nových členů AS UHK, volba místopředsedy za FHS 
 
Mgr. Lounek - ještě jednou představil nové členy AS UHK za Fakultu humanitních studií 

- obsazení místa místopředsedy za AK FHS bylo projednáno s členy  
  akademické komory  

dr. Joukl - navrhujeme dr. Brandejse 
 
Dr. Brandejs navrhl na místopředsedu dr. Musilovou, která však nesouhlasila, poté s postem 
místopředsedy souhlasil. 
 
 
Volba místopředsedy proběhla tajným hlasováním, přítomným členům byl předán hlasovací 
lístek. 
 
Výsledek volby: Počtem 16 hlasů byl místopředsedou za Fakultu humanitních studií zvolen  
PhDr. Čestmír Brandejs, CSc.. 
 
4) Volba místopředsedy za studentskou komoru AS UHK za rezignující Renatu   
     Kysilkovou 
 
Mgr. Lounek - předsednictvo AS UHK obdrželo písemnou rezignaci Renaty Kysilkové  
                        z postu místopředsedkyně za Studentskou komoru AS UHK 
S. Nechvílová - studentská komora navrhuje novým místopředsedou Jana Kubíčka 
                        - vysvětlila, jak bude volba probíhat - prázdný hlasovací lístek = nesouhlas 
       - vyplněný hlasovací lístek = souhlas
     
Výsledek volby: S počtem 10 hlasů se místopředsedou Studentské komory Akademického  
senátu Univerzity Hradec Králové stal Jan Kubíček. 
 
5) Volby do RVŠ (ing. Čech) 
 
Ing. Čech vedl volbu zástupců do Rady vysokých škol za Univerzitu Hradec Králové. 
Přítomným členům vysvětlil postup voleb.  
UHK budou za akademickou část zastupovat dva kandidáti. Z kandidátů bude dále zvolen 
člen předsednictva. 

http://www.radavs.cz
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Za studentskou část obce budou do RVŠ nominováni také dva kandidáti. Kandidát s větším 
počtem hlasů bude zvolen zástupcem Studentské části RVŠ, kandidát na druhém místě 
náhradníkem. 
 
Kandidát musí získat nadpoloviční většinu hlasů z přítomných hlasujících. 
 
Ing. Radocha - do RVŠ za akademickou část volí kandidáta všichni přítomní členové AS  
                         UHK, zástupce za Studentskou část RVŠ volí pouze studentská komora  
 
Kandidáti za akademickou část:  
Doc. RNDr. Tatina Gavalcová, CSc. - Fakulta informatiky a managementu, Katedra  
                                                             informatiky a kvantitativních metod 
Doc. PhDr. Martin Bílek, Ph.D. - Pedagogická fakulta, Katedra chemie 
  
 
Volba: Celkem bylo odevzdáno 20 hlasovacích lístků, 1 hlasovací lístek byl neplatný  
doc. Bílek získal celkem 18 platných hlasů 
doc. Gavalcová získala celkem 17 platných hlasů. 
 
Kandidáti za studentskou část:  
Pavel Čejka - student FIM  
Antonín Kádek - student FIM 
Vladimír Langer - student PdF 
Radim Štěchovský - student FHS 
 
Volba: Celkem bylo odevzdáno 10 hlasovacích lístků. Všechny byly platné. Delegátem za 
Studentskou část Rady vysokých škol se stal Vladimír Langer s celkovým počtem 9 hlasů. 
Ostatní účastníci nezískali nadpoloviční většinu hlasů. Ve druhém kole, kdy byl volen 
náhradník, opět nezískal žádný z ostatních kandidátů nadpoloviční většinu hlasů. Před třetím 
kolem stáhl svoji kandidaturu Pavel čejka. Ve třetím kole byl náhradníkem do RVŠ zvolen 
Antonín Kádek s celkovým počtem 9 hlasů. 
             
 
Volba do předsednictva Rady vysokých škol: 
Kandidáti:  
Doc. RNDr. Tatina Gavalcová, CSc.- Fakulta informatiky a  managementu, Katedra  
                                                             informatiky a kvantitativních metod 
Doc. PhDr. Martin Bílek, Ph.D. - Pedagogická fakulta, Katedra chemie 
 
Volba: Volba člena do předsednictva v RVŠ probíhala tajným hlasováním všech přítomných 
členů AS UHK. Celkovým počtem 15 hlasů byla do předsednictva zvolena                         
Doc. RNDr. Tatina Gavalcová, CSc. 
 
Před bodem Různé odcházejí dva studenti 
 
6) Různé 
 
Stipendijní řád UHK 
Ing. Klik požádal členy senátu o schválení změn ve Stipendijním řádu Univerzity Hradec 
Králové, které zapracoval po připomínkách MŠMT. Všem členům byl zaslán materiál 
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Stipendijní řád UHK a Změny Stipendijního řádu UHK, ve kterém je vše zapracováno. 
Změny kvestor následně vysvětlil.  
 
Diskuse: Nad Stipendijním řádem diskutoval ing. Klik. Mgr. Lounek, ing. Radocha a            
J. Němeček. Ing. Radocha navrhl zaměnit v článku 8 odst. 4 „V případě studentů držitelů 
průkazek ZTP a ZTP-P“ za slovo nebo.  
 
Hlasování o Návrhu změn Stipendijního řádu Univerzity Hradec Králové: 
 
 

PRO PROTI ZDRŽEL SE  
20 0 0 

 
AS UHK schválil Návrh změn Stipendijního řádu UHK v předloženém znění 
 
Nedostatek z minulého zápisu 
Prof. Vybíral vznesl námitku nad špatně zapsaným stavem hlasování u bodu Volební a 
jednací řád FHS - hlasování o upravených a zapracovaných změnách.  
 
Původní zápis: 

PRO PROTI ZDRŽEL SE  
8 5 0 

 
Správný zápis:  

PRO PROTI ZDRŽEL SE  
8 0 5 

 
Volby do AS FHS 
Prof. Vybíral informoval přítomné členy o volbách do Akademického senátu Fakulty 
humanitních studií, které proběhnou od 25. listopadu do 9. prosince 2005. Dne                          
23. listopadu 2005 proběhne shromáždění akademické obce, kde budou představeni uchazeči 
o členství v AS FHS. 
 
Ubytovací stipendia 
J. Kubíček - vznesl dotaz, jak bude PdF a FHS postupovat při přidělování/nepřidělování ubyt.   
                 stipendií, na FIMu již proběhlo první kolo přidělování  
                
Na dotaz reagoval: Ing. Klik, doc. Jehlička, prof. Vybíral. Doc. Jehlička sdělil, že každý 
student PdF a FHS si může ve FISu zjistit, zda byla žádost přijata, limit dojezdovosti a další 
informace, které se vztahují k žádosti. V informačním systému nastala chyba, která byla 
odstraněna a od pondělí 21. listopadu bude vše v pořádku. 
 
Účast UHK na akcích k oslavám  
J. Kubíček - dotázal se, proč se univerzita neúčastnila akcí, které byly pořádány ke dni 28. 
října  
                 a zda se někdo bude účastnit akcí k 17. listopadu.  
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Mgr. Tikovský vysvětlil, proč se univerzita neúčastnila oslav k 28. říjnu - z univerzity nebyl 
nikdo na žádnou akci pozván. Do diskuse se zapojil též prof. Vybíral a dr. Brandejs.  
 
Členství v komisích 
Ing. Radocha nabídl nově kooptovaným členům účast v Ekonomické komisi a Legislativní      
a mandátové komisi. Na dalším zasedání se noví členové vyjádří, zda se chtějí stát 
členy komisí.  
 
Vánočně laděné výjezdní zasedání 
Ing. Radocha navrhl, že by senát mohl uskutečnit předvánoční výjezdní zasedání.               
Mgr. Lounek navrhl předběžné datum 14. prosince 2005 od 18.00 hod v místnosti B1 na 
FIMu. Všem členům bude zaslána pozvánka s návratkou. Pokud bude kladný ohlas, zasedání 
se uskuteční, v opačném případě se bude hledat jiná varianta předvánočního posezení. 
 
Evidence pracovní doby 
Dr. Brandejs si stěžoval na složité vyplňování docházkových listů, které bylo stanoveno 
Směrnicí kvestora. K názoru dr. Brandejse se připojil i Mgr. Málek, který též sdělil, jaké 
komplikace pro něj znamená vykazování   docházkových listů.  
Mgr. Lounek vysvětlil, proč se eviduje a vykazuje pracovní doba. 
 
Pozvánky z RVŠ 
Doc. Gavalcová předala předsedovi senátu pozvánku z Rady vysokých škol ČR na debatu 
s názvem „Zamyšlení nad Evropou“. 
 
Ing. Radocha sdělil přítomným členům, že mu z RVŠ přišla pozvánka na koncert do Karolina. 
Pokud bude nějaký zájemce, pozvánku si může vyzvednout. Vladimír Langer nabídl 
vstupenku na tentýž koncert. 
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Usnesení z 9. zasedání AS UHK, konaného dne 16. 11. 2005: 
 
AS UHK: 

 
1. Kooptoval PhDr. Čestmíra Brandejse, CSc., PhDr. Miroslava Joukla, PhD.,          

Mgr. Ladislava Luštinu, PhDr. Danu Musilovou, CSc., Kristýnu Levínskou, Jana 
Mervarta, Jana Omámika, Pavlu Vránkovou z FHS jako nové členy Akademického 
senátu Univerzity Hradec Králové za Fakultu humanitních studií. 

 
2. Podpořil Petici proti omezování samosprávy veřejných vysokých škol a fakult, 

sestavenou V. Donthovou, J Říhou a J. Švecem. 
 
3. Schválil Návrh změn Stipendijního řádu UHK v předloženém znění 
 
4. Zvolil: 
a) PhDr. Čestmíra Brandejse, CSc. místopředsedou AS UHK za FHS 
b) Jana Kubíčka místopředsedou za studentskou komoru AS UHK 

 
5. Dále zvolil za akademickou část obce Doc. RNDr. Tatianu Gavalcovou, CSc. do 

předsednictva RVŠ, Doc. PhDr. Martina Bílka, Ph.D. do RVŠ, za studentskou část 
obce Vladimíra Langera do studentské komory RVŠ a Antonína Kádka jako 
náhradníka do studentské komory RVŠ. 

 
6. Potvrdil PaedDr. Moniku Žumárovou, Ph.D. (PdF),  

                           Mgr. Petra Grulicha, Ph.D., (FHS)  
                           Ing. Hanu Mohelskou (FIM) jako zástupce fakult do RVŠ. 
 
 

 
Hlasování o usnesení: 

PRO PROTI ZRŽEL SE  
18 0 0 

 
Usnesení bylo schváleno jednomyslně.     
 
 
 
 
 

Ing. Karol Radocha, v. r. 
                                 předseda AS UHK 

 
 
 
 
 
Zapsala: Jitka Bláhová 
V Hradci Králové 28. 10. 2005 


